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V obci Častá sa v roku 2023 zrealizovali 

projekty nadstavby základnej školy a prístavby 

materskej školy vo výške viac ako 4,6 milióna euro 

ako model financovania z fondov Európskej únie, 

štátneho rozpočtu a vlastných zdrojov obce. 

V oboch prípadoch ide rozšírenie už nepostačujú-

cich kapacít, nakoľko je Častá spádovou obcou aj 

pre viaceré okolité obce regiónu. V pondelok 11. 

marca sa uskutočnilo slávnostné otvorenie za účas-

ti predstaviteľov vlády SR, poslancov Národnej 

rady SR, štátnych a samosprávnych orgánov 

a organizácií a ďalších pozvaných hostí. 

Minulý rok v marci sme so zhotoviteľmi, 

stavebným dozorom, projektantami, pracovníčkami 

úradu a poslancami stáli na mieste škôlky, kde boli 

iba preliezačky a prázdny pozemok a v prípade školy 

veľká diera s nezaliatymi základmi po predchádzajú-

com neúspešnom zhotoviteľovi.  Vďaka krízovému 

manažmentu, úsiliu všetkých zainteresovaných v obci 

v rekordne krátkom čase stoja nové, vybudované, 

v prípade školy aj zrekonštruované,  skolaudované a 

s príslušnými užívacími povoleniami funkčné prístav-

by a nadstavby, kde už prebieha výučba detí. 

V prípade materskej školy ide o novú prí-

stavbu, ktorá je prepojená s existujúcou pôvodnou 

budovou škôlky. Prístavba zahŕňa  nové triedy, telo-

cvičňu, výdajňu stravy, sociálne priestory, priestory 

pre učiteľky, inkluzívnu miestnosť, ako aj skladové 

priestory. 

V rámci projektu základnej školy išlo 

o nadstavbu existujúcej časti a prístavbu novej, 

taktiež zahrňujúcu rekonštrukciu časti pôvod-

ných a výstavbu nových tried, výstavbu nových 

šatní,  zborovní, kabinetov a komplexnú rekon-

štrukciu  jedálne.  
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Súčasťou projektov bola rozsiahla úprava oboch areálov, 

výstavba športovísk, oddychových zón pre deti a pracovníkov školy. 

V oboch projektoch sa dôraz kládol taktiež na zelené opatre-

nia, výsadbu stromov, zelene, zachytávanie dažďovej vody, energetic-

kú úsporu, využitie obnoviteľných zdrojov energie a podobne. 

 Pri oboch projektoch išlo o výbornú, korektnú 

a pragmatickú spoluprácu so sprostredkovateľským orgánom, a to 

Bratislavským samosprávnym krajom pod vedením Juraja Drobu. 

Poďakovanie patrí Petrovi Fúrikovi, Tatiane Fáberovej, Daniele Bla-

nárovej, Martine Törökovej, či Viere Potankovej za ich mravenčiu 

prácu a odbornú pomoc pri obidvoch projektoch. Spolupráca BSK 

a obce nie je len v týchto dvoch projektoch. V rámci investičnej čin-

nosti v obci sme minulý rok zrekonštruovali z vlastných zdrojov orto-

pedicko-traumatologickú  ambulanciu, kde už s BSK pracujeme na 

posledných povoleniach, aby sme ju v najbližšom čase otvorili 

a uviedli do činnosti. Ako vynútená investícia s výstavbou chodníka 

na Štefanovskej ulici vznikla požiadavka na veľkoplošnú vysprávku 

susediacej cesty v správe BSK, kde na základe našej požiadavky kraj 

promptne zareagoval a bude sa v najbližšej dobe aj realizovať. Ide o 

vynikajúce príklady spolupráce samosprávnych orgánov v regióne.  

Otvorenia školy sa zúčastnil predseda vlády Slovenskej 

republiky Robert Fico. Obec Častá si váži záujem vlády o obec 

a malokarpatský región. O obidvoch projektoch sa v štádiu náročnej 

realizácie a hlavne finalizácie aj na  tejto úrovni komunikovali 

a s odborníkmi hľadali riešenia a východiská na ich dokončenie. Oce-

ňujeme výjazdy vlády v regiónoch, ako aj pripravované 

v Bratislavskom kraji a okrese Pezinok. Pripravované výzvy a opatre-

nia z rôznych fondov na podporu obcí, miest a samosprávy sú vítané 

a určite napomôžu aj obci v rozvoji. V prípade Častej sú to napríklad 

projekty riešenia statickej dopravy, zberného dvora, rozvoja ďalšej 

infraštruktúry, rekonštrukcie telocvične, výstavby ďalších športovísk, 

či dobudovania jedného z posledných úsekov kanalizácie a ďalšie. 

Na otváracom ceremoniáli bol prítomný aj minister školstva 

Tomáš Drucker. Išlo o prvú návštevu ministra školstva na našej škole 

v jej histórii.  
pokračovanie na strane 3 →  



Vzdelávanie detí, vytvorenie čo najlepších materiálnych 

podmienok pre žiakov, ako aj pedagogických pracovníkov, je neustá-

lou prioritou obce Častá ako zriaďovateľa. Vedenie školy, pedagogickí 

a odborní pracovníci majú záujem na neustálej modernizácii a inovácii 

vyučovacieho procesu. Počas návštevy boli  prítomní členovia žiacke-

ho parlamentu, pedagógovia a pracovníci školy, ktorí sa mali možnosť 

s ministrom stretnúť a priblížiť aktivity a plány do budúcnosti. Je po-

trebné poďakovať aktívnym rodičom, ktorí veľmi pomáhali pri zaria-

ďovaní, sťahovaní, upratovaní a pripravovaní školy a škôlky na pre-

vádzku. 

Prítomní boli aj poslanci Národnej rady SR, člen výboru pre 

hospodárske záležitosti  Justín Sedlák a člen výboru pre európske 

záležitosti Ján Mažgút, prednosta Okresného úradu v Pezinku Ľudovít 

Kavjak. Taktiež bývalí riaditelia školy Jozef Kintler, Daniela Heldová 

a Hyacinta Volnerová, ako aj pán farár Vladimír Banský. 

Nedokončenie a nezrealizovanie projektov by znamenalo 

stratu nenávratných finančných príspevkov, či dokonca nútenú správu 

obce. Niektorí radšej z pozícií utiekli, iní nechali nedoriešené problé-

my, či nástrahy, mnohí neverili, že sa podaria  zrealizovať, iní sa stiah-

li a celý čas sa ani neozvali, ani nepodali ruku, ale dnes by najradšej 

o všetkom rozhodovali a všetko riadili. Vrátane rôznych facebooko-

vých a internetových hejterov. 

Avšak našli sa takí, ktorí spojili odvahu, um, odbornosť, 

iniciatívu, schopnosť koordinovať a spolupracovať, snahu a ochotu ich 

zrealizovať a dokončiť. Jediné slovo, ktoré rezonovalo bolo a je – že, 

musíme. 

Veľmi veľké poďakovanie za vynikajúcu spoluprácu patrí 

projektovému a realizačnému tímu, s ktorým sme takmer na denno-

dennej báze, kontrolných dňoch a pracovných stretnutiach za posledný 

rok riešili oba projekty vo fáze ich realizácie, a to: 

- pracovníčkam obecného úradu - účtovníčke Zuzane Polčičovej, Žel-

míre Šurínovej zo stavebného úradu,  Marcele Krchnákovej, Henriete 

Korčekovej, Marcele Martešíkovej a Silvii Pecúchovej,  zástupcovi 

starostu Jozefovi Dukátovi a za cenné rady kontrolórovi obce Vladi-

mírovi Medlenovi, ktorí všetci popri svojich povinnostiach nad rámec 

plnili úlohy aj s projektami; 

- riaditeľovi školy Jozefovi Jakušovi a jeho zástupkyniam pani Karolí-

ne Fedákovej a Jannete Uváčkovej, ide o profesionálnu a vynikajúcu 

spoluprácu obce ako zriaďovateľa a školy; 

- stavebnému dozoru Mariánovi Porkertovi a Eliške Polčičovej, za ich 

odborné rady a postoje; 

- zhotoviteľom - zástupcom zhotoviteľa Materskej školy - spoločnosti 
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CS, s.r.o - konateľovi Igorovi Baďurovi, Ľubomírovi Juríkovi 

a stavbyvedúcemu Karolovi Balážovi, ako aj zástupcovi zhotoviteľa 

Základnej školy - konzorciu spoločností BMMONT s.r.o - Martinovi 

Brisudovi  a  YUCON, s.r.o. - Danielovi Bukovovi vrátane stavbyve-

dúcich Jána Juhása, Jana Plačka, Matúša Mačíčeka, všetkým za ich 

ochotu na všetky novovzniknuté situácie reagovať promptne 

a pohotovo; 

- projektovej manažérke projektov -  pani Magdaléne Hlavatej; 

- spoločnosti verejného obstarávania - Tender Group - pani  Jane Lapi-

novej, ako aj pánovi Matejovi Melovi, za profesionalitu a odbornosť 

v oblasti verejného obstarávania; 

- zástupcom advokátskej spoločnosti Pacalaj, Pala a partneri  Petrovi 

Pacalajovi, Jozefovi Pallovi a Ondrejovi  Pivarčimu za riešenie všet-

kých právnych problémov; 

- a projektantom - Magdaléne a Jozefovi Novanským. 

Dofinancovanie projektov sa riešilo v rámci včasnej, prag-

matickej, príkladnej  a skutočne profesionálnej súčinnosti 

a koordinácii so Všeobecnou úverovou bankou tak, aby obec zabezpe-

čila pre financovanie a dofinancovanie projektov a splnila si všetky 

povinnosti voči zhotoviteľom a riadiacemu orgánu, a to s Petrom Va-

ňom, Michaelou Rusnákovou, či Andrejom Viceníkom, 

Schvaľovanie potrebných zmien v obecnom zastupiteľstve 

prebiehalo vďaka poslancom obecného zastupiteľstva Jane Jakušovej, 

Jozefovi Grajciarovi, Jozefovi Dukátovi, Petrovi Tatranskému, ktorý 

bol pri zrode projektov, ako aj  Martinovi Turayovi, Kristíne Slezáko-

vej, Ľubici Opálkovej a Ivanovi Ružekovi. 

V súvislosti s počiatočnou prípravou a podaním žiadostí 

o projekty  je potrebné poďakovať  aj bývalému starostovi Róbertovi 

Lederleitnerovi a bývalej riaditeľke školy Adriane Cíferskej a ďalším, 

ktorí sa na príprave projektov podieľali. 

Za obec Častá si dovoľujeme poďakovať pracovníkom zá-

kladnej školy, materskej školy, stavebných úradov z Limbachu a Bud-

meríc, poisťovacích spoločností,  katastra, Hasičského a záchranného 

zboru, Regionálneho úradu verejného zdravotníctva, miestnym firmám 

ako spoločnosti Signatech, ako aj všetkým ostatným za spoluprácu pri 

realizácii oboch projektov. 

Deťom, žiakom a pedagogickým, ako aj odborným 

a technickým pracovníkov školy prajeme, aby im objekty slúžili 

k vzdelávaniu a rozvoju pedagogickej činnosti a napĺňaniu  pedago-

gických cieľov. 

 

AMB. PhDr. Mgr. František Kašický, PhD., MBA, LL.M. 

starosta obce Častá 

foto: Roman Setnický 

 Obecný úrad Častá priebežne monitoruje  aktuálne zverejne-

né výzvy z roku 2023, ako aj 2024, vrátane zámerov vyhlásenia ďal-

ších  výziev v nasledujúcom období, k čomu má vytvorený systém 

monitorovania grantov a fondov využiteľných pre obec.  

 V roku 2023 obec realizovala projekty nadstavby základnej 

školy a prístavby materskej školy. Súčasne bola zrealizovaná rekon-

štrukcia ambulancia bývalej detskej lekárky. Zároveň bol podaný pro-

jekt na dobudovanie kanalizácie v obci na Hlavnej ulici, či budovanie 

pumptrackového ihriska. Zamestnankyne spracovali viaceré žiadosti, 

na základe ktorých sme získali ďalšie finančné zdroje na podporu 

samosprávnych funkcií, či vybavenia miestnej knižnice. V spolupráci 

s miestnymi organizáciami, ako napríklad Klubom slovenských turis-

tov, či miestnym futbalovým klubom sa spracovali projekty vybavenie 

pre športovú činnosť, zveľaďovanie areálu a podporu detí. 

 V roku 2024 obec začala výstavbu chodníka na ulici Štefa-

novská. V spolupráci s externými odborníkmi máme identifikované 

možnosti na financovanie statickej dopravy v obci vrátane riešenia 

križovatky Fándlyho a Hlavnej ulice, parkovacích miest na ulici Na 

vŕšku, či pri ambulanciách lekárov.  Súčasne riešime problematiku 

vybudovania zberného dvora. Obidva projekty máme identifikované 

v rámci zásobníka projektov v rámci Bratislavského samosprávneho 

kraja. Hľadáme možnosti na riešenie situácie kompletnej rekonštruk-

cie Fándlyho ulice, vrátane kanalizácie a vodovodu.  

 Prioritizácia projektov z pohľadu OÚ Častá je rozdelená na 

projekty v realizácii, v štádiu podania žiadosti, resp. prípravy 

s predpokladanou realizáciou v roku  2024/2025 a ďalších projektov. 

 

Projekty obce v realizácii: 

 

 Projekt nadstavby základnej školy a prístavby materskej 

školy  

Oba projekty majú kolaudačné a užívacie povolania. S Bratislavským 

samosprávnym krajom sa finalizuje problematika refundácie nákla-

dov, administratívneho a finančného ukončenia projektov. Vedenie 

obce a školy riešia problematiku požiadaviek vyplývajúcich 

z kolaudačných a užívacích povolení. V mesiaci február sa 

v spolupráci s Radou rodičov pri ZŠ a Radou rodičov pri MŠ uskutoč-

nili brigády na čistení priestorov, zariaďovaní, sťahovaní a príprava na 

prevádzky na plnú výučbu. Dňa 11. marca 2024 sa uskutočnilo sláv-

nostné otvorenie za účasti predstaviteľov vlády, štátnych 

a samosprávnych orgánov. Obec Častá a vedenie ZŠ s MŠ pripravilo 

prehliadku pre verejnosť obce, ktorá sa uskutočnila 16. marca 2024. 

pokračovanie na strane 5 →  
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 Projekt ortopedicko-traumatologickej ambulancie  

Ambulancia bola po dokončení rekonštrukcie v mesiaci december 

2023 na základe  zmluvy o nájme nebytových priestorov 

a preberacieho  protokolu odovzdaná MUDr. Vladimírovi Vozárovi. 

Priestory ambulancie sú v súčasnosti už zariadené a pripravené na 

prevádzku. Budúci 

prevádzkovateľ získal 

1. 3. 2023 príslušné 

povolenia na Regio-

nálnom úrade verej-

ného zdravotníctva 

a v súčasnosti rieši 

ďalšie povolenia na 

Bratislavskom samo-

správnom kraji. Pre-

veruje sa možnosť 

získania ďalších fi-

nančných prostried-

kov na prevádzku 

a m b u l a n c i e 

z grantovej schémy 

BSK. Následne bol 

stanovený termín 

slávnostného otvore-

nia a uvedenia do 

prevádzky na 4. 4. 

Súčasne  sa uskutočnilo aj pracovné rokovanie s obvodným lekárom 

MUDr. Stanislavom Kompasom v súvislosti s možnou rekonštrukciou 

priestorov zahŕňajúce vymaľovanie, vyspravenie omietok, umývateľné 

steny, výmena svetiel, bez stavebných úprav za súčasnej priestorovej 

dispozície. Bolo dohodnuté, že sa v najbližšom čase uskutoční ob-

hliadka priestoru, pripraví rozpočet nákladov a dohodne ďalší postup 

v závislosti od finančných možností obce alebo možnosti získania 

dotácie. 

 Výstavba chodníka na Štefanovskej ul. 

V januári sa uskutočnilo stretnutie občanov dotknutých nehnuteľností 

k organizačným a logistickým detailom k výstavbe chodníka v rámci 

projektu ,,Náučný chodník Častá, etapa č. 6“ a koncom mesiaca bolo 

stavenisko odovzdané zhotoviteľovi spoločnosti Pro Exteriér, s.r.o.  

Bolo zabezpečené dočasné presunutie autobusovej zastávky na ulici 

Štefanovská, v mesiaci február a marec prebiehali intenzívne stavebné 

práce a uskutočňovali  sa pravidelné kontrolné dni. Po prevzatí stavby 

a kolaudačnom konaní je predpoklad ukončenia výstavby a  slávnost-

ného otvorenia v mesiaci máj 2024. Obec Častá nateraz nemá vyrozu-

menie v súvislosti so zapojením sa do výzvy MAS 001/7.5/5 z roku 

2023 na spolufinancovanie z externých zdrojov / fondov. O informácie 

žiadala aj na rokovaní MAS v mesiaci február 2024. 
 

Plánované projekty v štádiu podania žiadosti / prípravy 

– 2024/2025: 
 

Dobudovanie kanalizácie v obci 

Obec Častá v novembri 2023 podala žiadosť na Environmentálny fond 

o poskytnutie podpory formou dotácie v rámci výzvy na dobudovanie 

úseku na Hlavnej ul. Následne bola obec požiadaná na doplnenie žia-

dosti týkajúcu sa opisu projektu a bola podpísaná Zmluva o budúcej 

zmluve o prevádzke s BVS a čaká sa na finálne rozhodnutie. Do bu-

dúcnosti bude obec v spolupráci s BVS 
pokračovanie na strane 6 →  



ČASTOVSKÝ INFORMAČNÍK       1/2024 

musieť prijať  návrhy riešení a technických opatrení na elimináciu 

dažďových a povrchových vôd v splaškovej kanalizácii. Súčasne po 

pracovných rokovaniach vedenia obce s pracovníkmi projektovej spo-

ločnosti Hydrocoop a Bratislavskej vodárenskej spoločnosti k zámeru 

prípravy aktualizácie dokumentov k tretej etape dobudovania kanali-

zácie v obci, bola v mesiaci február 2024 dokončená a spracovaná 

dokumentácia pre územné rozhodnutie na vybudovanie splaškovej 

kanalizácie a ČOV – III. etapa pre obec Častá  tak, aby obec následne 

disponovala príslušnými povoleniami a mohla sa zapájať do výziev, 

ako to urobila aj v súčasnosti na úseku na Hlavnej ulici. 

Projekt riešenia statickej dopravy v obci vrátane redislo-

kácie autobusovej zastávky v križovatke Fándlyho a Hlavnej ulice, 

parkovacích miest na ulici Na vŕšku a pri ambulanciách lekárov 

Projekt predpokladá v rámci pripravovanej výzvy  v rámci Programu 

Slovensko 2021-2027 riešiť statickú dopravu v obci vrátane redisloká-

cie autobusovej zastávky v križovatke Fándlyho a Hlavnej ulice, par-

kovacích miest na ulici Na vŕšku, po ľavej strane smerom od kostola, 

po pravej strane COOP Jednota plánuje výstavbu 12 parkovacích 

miest a pri ambulanciách lekárov pokračovaním po Hlavnej ul. 

v priestore medzi rodinnými domami a obecnou zeleňou. Obec je 

zaradená v zásobníku projektov v rámci BSK s možnosťou získania 

cca 200.000 Euro pri 8%, pri určitých súvislostiach 0% spoluúčasti. 

V súčasnosti prebiehajú projektové práce. V súvislosti so zastávkami 

sa uskutočnilo pracovné stretnutie s pracovníkmi Bratislavskej integ-

rovanej dopravy a prehliadka obce k záujmu zapojeniu sa Častej do 

pripravovaného projektu zástavkového informačného systému s cie-

ľom osadenia elektronických zástavkových tabúľ v obci zobrazujúcich 

najbližšie reálne a aktuálne odchody spojov z konkrétnej zastávky. K 

projektu, kde sa od obce hlavne vyžaduje súhlas s umiestnením a na-

pájanie elektrickou energiou, budú prebiehať ďalšie technické stretnu-

tia a konzultácie. 

Projekt výstavby zberného dvoru v obci  
Boli identifikované pozemky v obci Častá na umiestnenie zberného 

dvora a s majiteľmi pozemkov predrokovaný dlhodobý nájom. 

V aktualizovanej územnoplánovacej dokumentácii k Územnému plánu 

obce Častá – zmeny a doplnky č. 3/2024 je plánovaný zberný dvor na  

uvedených pozemkoch už zahrnutý a zapracovaný. V súčasnosti po-

kračujú projektové práce. Obec je zaradená v zásobníku projektov 

v rámci BSK – s možnosťou získania cca 440.000 Euro pri 8% spolu-

účasti. 

Projekt vybudovania optickej siete v obci Častá 
Obec Častá uskutočnila v mesiaci február 2024 pracovné rokovania so 

spoločnosťou Telekom. Je dokončený projekt optickej siete  a je prá-

voplatné územné rozhodnutie. So začiatkom výstavby optickej siete sa 

počíta v mesiaci jún-júl 2024, s predpokladom realizácie a ukončenia 

v obci v horizonte 12 mesiacov. Bola dohodnutá koordinácia obce so 

spoločnosťou v súvislosti s informovaním obyvateľov a celkovej koor-

dinácie prác. Súčasne bola prerokovaná možnosť spolupráce 

s uložením chráničiek pre vybudovanie kamerového systému v obci 

zahŕňajúceho 12 kamier na stĺpoch elektrického vedenia s celkovou 

dĺžkou uloženia chráničiek pre obec takmer 6 km, pričom rozpočtova-

ná cena  za materiál, prácu a výkopy navyše  bude riešená v rámci 

dohody o spolupráci  vo väzbe na záber verejného priestranstva. 

V súvislosti s výstavbou chodníka na ulici Štefanovská bolo zabezpe-

čené uloženie chráničiek pre výstavbu optickej siete na uvedenom 

úseku. 

Modernizácia obecnej techniky 

V mesiaci január 2024 sa uskutočnilo rokovania obce k problematike 

pokračujúcej mo-

dernizácie a dovy-

bavenia existujúcej 

obecnej techniky a 

strojov, ako aj zá-

meru o doplnenie 

novej. Súčasne 

prebehli diskusie o 

p r i p r a v o v a n ý c h 

výzvach z grantov 

a fondov v tejto 

oblasti hlavne En-

vironmentálneho 

fondu, do ktorej sa 

obec plánuje v roku 

2024 zapojiť. Sna-

hou obce je získať 

vozidlo na zabezpe-

čovanie celoročnej údržby chodníkov a miestnych komunikácií v obci 

Častá. 
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Prioritizácia ďalších projektov: 

 

 Vodozádržné opatrenia – ul. Zámocká, Kíperská, Andreja 

Hlinku, futbalové ihrisko 

 Fándlyho ulica – vysporiadanie pozemkov, vodovod, kanalizá-

cia, cesta 

 Rekonštrukcia telocvične ZŠ s MŠ 

 Výmena verejného osvetlenia v obci 

 Vybudovanie kultúrneho centra / rekonštrukcia amfiteátra 

 Vybudovanie pumptracku 

 Obnova obecného úradu 

 

Obec Častá sa súčasne zaoberá prehľadom výziev, ktoré sú vy-

hlásené, resp. ktoré sú plánované, že budú vyhlásené z Plánu obnovy a 

Operačného programu Slovensko, v ktorých by obec Častá mohla byť 

oprávneným žiadateľom. Dôležitým faktorom pre rozhodovanie však 

bude disponibilita finančných prostriedkov po dokončení projektov 

v realizácii a plánovaných projektov v štádiu podania žiadosti a prípra-

vy. 

 

AMB. PhDr. Mgr. František Kašický, PhD., MBA, LL.M. - starosta 

obce,  

Jozef Dukát - zástupca starostu,  

Ing. Zuzana Polčičová - účtovníčka obce 

 

Uznesenie č. 1/I./OZ/2023 - Obecné zastupiteľstvo v Častej:  

a) schvaľuje návrhovú komisiu Obecného zastupiteľstva v 

Častej v zložení: Ivan Ružek, Jozef Dukát,  

b) určuje overovateľov zápisnice v zložení: Jana Jakušová, 

Jozef Grajciar,  

c) berie na vedomie určenie zapisovateľa zápisnice: Henrieta 

Korčeková.  
 

Uznesenie č. 2/I./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

schvaľuje program rokovania I. riadneho zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva v Častej v roku 2024 podľa pozvánky.  
 

Uznesenie č. 3/I./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v berie na 

vedomie plnenie uznesení z posledného zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva v Častej a informáciu starostu obce. 
 

Uznesenie č. 4/I./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej 

berie na vedomie verejné vypočutie prítomných občanov.  
 

Uznesenie č. 5/I./OZ/2024 - Obecné zastupiteľstvo v Častej:  

a) schvaľuje rozdelenie dotácii pre občianske a iné združenia v 

obci na rok 2024 nasledovne: 
 

Športové občianske združenia 
  

1) Futbalový klub FC Slovan Častá vo výške  6 700 €  

2) Športový klub SPC Častá (silový trojboj) vo výške 3 400 €  

3) Klub slovenských turistov Častá vo výške  1 800 €  

4) Kynologický klub Častá vo výške   1 000 €  

5) BTC Častá vo výške     1 600 €  

6) Matej Koník LSR Racing vo výške      700 €  

7) BODYFIT Club        300 € 
 

 Rezerva pre športové občianske združenia      500 €  
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA  

V 1. ŠTVRŤROKU 2024  

Prišli na svet:  
  

Margaréta       Turayová    

Adrian     Schmidt  
Melissa    Nilašová  

Anita     Miko   

 

Zosobášili sa:  

  

Patrik Kyrinovič                    Elena Mojžišová  
Martin Očkovič              Martina Stojkovičová  

Tomáš Kiss                      Michaela Zacharová  

    

Navždy nás opustili:  

  

Jan      Bihary   
Eva      Kubeková   

Štefan    Polčic  

Stanislav     Chvostek  
Gabriela    Kőrmőczyová  

Školastika    Siegelová  

Mária     Janečková  

  

Blahoželáme jubilantom:  

 
 60-roční  

  
Jozef     Minárik   

Peter     Labaš   

Jana     Kschillová   
Miloš     Havarik   

Hana     Kyrinovičová   

Vladimír    Behan   
 

65-roční  

 

Mária     Dobšovičová  

Vladimír    Jankto   

Ľubomír    Krchnák  
Anna     Krasňanská  

Jozef     Prísečan  

Vladimír    Kschil l   
Zdenko    Cittera  

Ružena    Blahová  

Janka     Dujčáková    
  

70-roční  

 
Jozef     Jakuš   

Mária     Heldová   

Ľubomír    Kľúčik   
 

75-roční  

 
Anna    Sedláčková   

Ivan    Guštafík  

Vladimír    Dubovský   
Viera    Beláňová  

Helena    Zimmermannová  

František    Zimmermann   
 

80-ročná  

 
Anna    Hnátiková  

  

85-roční  
 

Jozef   Mikuš   

UZNESENIA Z OZ ČASTÁ  

 14. 03. 2024  

Matrika Častá 



ČASTOVSKÝ INFORMAČNÍK       1/2024 

Kultúrne občianske združenia    5 000 €  
 

8) Divadlo na Kolene     1 500 €  

9) RC Klub Častá     2 000 €  

10) Červenokamenské panstvo          500 €  

11) Dychová hudba Častovanka    1 000 € 
  

12) Jednota dôchodcov Slovenska v Častej         800 €  
 

b) poveruje starostu obce Častá podpísaním príslušných dohôd 

s vyššie uvedenými občianskymi združeniami o poskytnutí 

dotácie obce na rok 2024.  
 

Uznesenie č. 6/I./OZ/2024 Obecné zastupiteľstvo v berie na 

vedomie projektové zámery obce v rámci aktuálnych výziev 

fondov. 
 

Uznesenie č. 7/I./OZ/2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej 

berie na vedomie informáciu k realizácii prebiehajúcich pro-

jektov – ortopedicko-traumatologická ambulancia, výstavba 

chodníka na ul. Štefanovská. 
 

Uznesenie č. 8/I./OZ/2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej:  

a) berie na vedomie informáciu k financovaniu projektu prí-

stavby MŠ a nadstavby ZŠ Častá,  

b) schvaľuje úpravu rozpočtu k prácam potrebným pre zabez-

pečenie technickej funkčnosti objektu ZŠ Častá. 

 

 

 

Uznesenie č. 9/I./OZ-2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej: 

a) konštatuje, že:  

1. hlavný kontrolór obce Častá vykonal podľa ustanovenia §18f 

ods. i.) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov kontrolu prevodov nehnuteľného majetku 

obce v roku 2022 a správu o výsledku kontroly predložil na 

rokovanie obecného zastupiteľstva,  

2. pripomienky k vykonanej kontrole predložil poslanec OZ 

Ing. Tatranský,  

3. hlavný kontrolór obce Častá pripomienky vyhodnotil.  

b) schvaľuje opatrenia smerujúce k odstráneniu zistených ne-

dostatkov:  

1. vypracovať právnu analýzu možného právneho usporiadania 

zámerov zmlúv,  

2. vypracovať právnu analýzu možného právneho usporiadania 

daru – pozemok parc. číslo 657/12 – ostatná plocha o výmere 

357 m² v prospech obdarovaného Obec Častá,  

3. doriešiť užívanie pozemkov vo vlastníctve obce parcela re-

gistra E 658/4 o výmere 1 814 m² (664/4 register C) a časti 

pozemku registra E 658/1, ktoré sú oplotené a užívané spoloč-

nosťou Slovenská pošta, a. s. Bratislava,  

4. definovaný nový postup usporiadania zmluvných strán pred-

ložiť na schválenie Obecnému zastupiteľstvu v Častej,  

5. zabezpečiť dôsledný výkon základnej finančnej kontroly.  

c) poveruje starostu obce vykonať opatrenia uvedené v bode B 

tohto uznesenia. 
 

Uznesenie č. 10/I./OZ-2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej v 

spojitosti s ustanovením § 9a ods. 9 písm. c) (osobitný zreteľ) 

zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov a VZN obce Častá č. 3/2023 o určení nájomného za 

prenájom nebytových priestorov vo vlastníctve obce:  

a) schvaľuje PRENÁJOM POZEMKU PREDMET NÁ-

JMU: prenájom nehnuteľnosti – časť pozemku v k. ú. Častá, 

lokalita: lokalita Hlavná ulica, a to konkrétne: parcela registra 

„C“ č. 674/2 (Zastavaná plocha a nádvorie) o výmere 58,5 m2. 

PRENAJÍMATEĽ: Obec Častá, sídlo: Hlavná č. 168, 900 89 

Častá, IČO: 00 304 701 DIČ: 2020662061,zastúpená: PhDr. 

Mgr. František Kašický, PhD., MBA, LL.M., starosta obce , 

NÁJOMCA: Zlaté Remeslá, s.r.o, sídlo: Horná 2, 900 01 

Modra, IČO: 52 575 233 zastúpená: Mgr. Peter Fiala, konateľ, 

DOBA NÁJMU: na dobu neurčitú, NÁJOMNÉ: stanovené v 

zmysle ust. § 5. ods. 2. písm. c) VZN č. 3/2023 o určení nájom-

ného za prenájom nebytových priestorov vo vlastníctve obce v 

znení zmien a doplnkov: za prenájom pozemku, ktorý sa využí-

va na zriadenie terasy s obsluhou [€/m2 ročne] v celoročnom 

užívaní v sadzbe 2,50 €/m2 ročne čo pri výmere 58,5m2 pred-

stavuje ročnú sumu nájmu vo výške: 146,25 €/ročne. ÚČEL 

NÁJMU: prevádzkovanie terasy pred prevádzkou KAVIA-

REŇ POD VEŽOU na adrese Hlavná č. 23, Častá, OSOBIT-

NÁ PODMIENKA: Toto uznesenie bolo schválené 3/5 väčši-

nou všetkých poslancov podľa zásady osobitného zreteľa, 

b) poveruje starostu obce Častá podpísaním Zmluvy o prená-

jme pozemku. 
 

Uznesenie č. 11/I./OZ-2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej: 

a) volí do Komisie pre kultúru, sociálne otázky, verejný 

poriadok pri OZ Častá: člena komisie z radov poslancov: Bc. 

Jozef Grajciar,  

b) berie na vedomie informáciu o ukončení členstva p. Branis-

lava Slezáka v Komisii výstavby, územného rozvoja, životného 

prostredia a dopravy pri OZ Častá. Obecné zastupiteľstvo vy-

jadruje poďakovanie za prácu v komisii.  
 

Uznesenie č. 12/I./OZ-2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej:  

a) schvaľuje Zmluvu o zriadení vecných bremien medzi obcou 

Častá a Západoslovenská distribučná, a.s.,  

b) poveruje starostu obce Častá podpísaním Zmluvy o zriadení 

vecných bremien medzi obcou Častá a Západoslovenská distri-

bučná, a.s. 
 

Uznesenie č. 13a)/I./OZ-2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej 

schvaľuje opravené znenie uznesenia č. 12 – VIII/OZ/2023 zo 

dňa 7.12.2023 v bode 2: „hlavnému kontrolórovi obce Častá 

Ing. Vladimírovi Medlenovi mesačnú odmenu vo výške 30 % z 

mesačného platu hlavného kontrolóra podľa odseku § 18 c ods. 

1 zákona č. 369/1990 Zb. vo výške 121,00 € ( pôvodne 135,00 

€) k mesačnému platu hlavného kontrolóra (mesačný plat po 

úprave 522,00€) s účinnosťou od 01.01.2024.“  
 

Uznesenie č. 13b)/I./OZ-2024 Obecné zastupiteľstvo v Častej 

berie na vedomie a akceptuje opravu chyby v písaní v uzne-

sení č. 10-VIII/OZ-2023.  

 

OÚ 

Príjmy    

2 1AZ1 322 

001  

Nadstavba ZŠ- refundácia 

finančných prostriedkov z 

BSK  

381 292,81 €  

Výdavky    

2.1 2 1AZ1 

717 003  

Nadstavba ZŠ- práce na 

sfunkčnenie objektu ZŠ  
52 783,47 €  
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Štvrťrok očami hasičov 

 

 Tak ako každý rok sme sa opäť stretli 

dňa 3. 2. 2024 v Reštaurácii u Schwarzov, aby 

sme zhodnotili predošlý rok. Rok 2023 bol pre 

nás hasičov nezvykle pokojný. Celkovo sme 

zasahovali pri štyroch požiaroch. Vo väčšom 

počte boli technické zásahy, ktorých bolo až 9. Zväčša ich tvo-

rili asistencie pri odstraňovaní padnutých stromov a podobne. 

V roku 2023 nám narástol aj počet výjazdov na pomoc pri pát-

raní po nezvestnej osobe. V posledných rokoch ide už o častý 

úkon, bohužiaľ, v roku 2023 mal tragický koniec. Ďalej sme 

dvakrát poskytli prvú pomoc prostredníctvo AED prístroja. Ten 

sa okrem svojej stálej pozície pri hasičskej zbrojnici využíva aj 

pri futbalových zápasoch, kde je spoločne s našim členom Hen-

richom Dubanom v rámci zdravotníckeho dozoru. V tomto 

roku sme absolvovali aj dve cvičenia, jedno ste mohli vidieť 

práve v Častej na Fándlyho ulici. Rovnako sme zasahovali aj 

dvakrát pri dopravnej nehode. Toľko v rámci hasičskej činnos-

ti. Okrem toho sme však svoj čas zameriavali aj na brigády 

v našej zbrojnici. Celkovo sa naši členovia stretli 31-krát 

a dokopy odpracovali 2221 brigádnických hodín. Spolupraco-

vali sme aj pri rôznych cirkevných podujatiach, kde sme asisto-

vali pri ceremóniách. V rámci obce sme sa zapojili 11-krát ako-

ukoľvek formou do organizácie kultúrnych podujatí. Do svo-

jich radov sme tiež prijali 2 nových členov Patrika Mikláša 

a Reného Kschilla. Pre úplný prehľad vám prinášame aj túto 

tabuľku:  

 Počet členov DHZ Častá    49  

 Požiar      4x 

 Technický zásah     9x 

 Pátranie po nezvestnej osobe   5x 

 Poskytnutie prvej pomoci s AED prístrojom  2x 

 Cvičenie      2x 

 Dopravná nehoda     2x 

 Brigády      31x 

 Cvičný poplach     3x 

 Planý poplach     0x 

 Ošet. P.T.      27x 

 Školenie prvej pomoci    1x 

 Cirkevná akcia     9x 

 Kultúrna akcia     11x 

 Branný deň ZŠ     1x 

 Požiarna asistencia    2x 

 Školenie strojníkov     1x 

 

 Odpracované brigádnické hodiny   2221  

 

         Technika   KM Minutá nafta 

 T148    159     150 litrov 

 C101    332    163 litrov  

 

Rok 2024 sme začali aj v rámci polnočnej oslavy No-

vého roku pred zbrojnicou, ale aj počas nasledujúceho dňa 1. 1. 

Vtedy šlo skôr o internú akciu, kedy nás predseda Igor Užovič 

všetkých pozval na novoročné posedenie v zbrojnici.   
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V začiatku roka sme tiež stihli osláviť aj jedno krásne 

jubileum. 65 rokov oslávil náš čestný predseda pán Vladimír 

Jankto. Koniec koncov, priebeh našej gratulácie ste niektorí 

mohli vidieť na vlastné oči. Aj touto cestou mu ešte raz praje-

me všetko dobré a hlavne veľa zdravia! 

 No práca hasičov nás nenechala dlho čakať. Už za 

uplynulé mesiace január a február sme stihli dvakrát zasahovať 

pri oživovaní pomocou AED prístroja. V oboch prípadoch, 

bohužiaľ, neúspešne. V rámci požiarnej ochrany sme boli pri-

volaní dvakrát k požiaru, z toho raz Harmónií a raz k požiaru 

komína.  

Nelenili sme ani pri údržbe našej zbrojnice či techni-

ky. Dňa 17. 2. ste mohli vidieť našu prvú väčšiu bri-

gádu, počas ktorej došlo k výrezu kríkov či jedličky. 

„Jarné“ upratovanie prebehlo aj v rámci hrabania na-

padaného ihličia, ale aj revízie technického stavu prí-

strojov. V tento deň sa nám tiež z opravy vrátilo vo-

zidlo Tatra. Stále teda máme čo robiť.  

Rok 2024 si pre nás pripravil nové výzvy a skúšky. 

V rámci spolupráce s obcou nás čaká opäť mnoho 

kultúrnych  podujatí, na ktorých nás budete môcť 

stretnúť. Z hasičského prostredia najbližšie plánujeme 

organizáciu základného kurzu pre členov, ktorí ním 

doposiaľ neprešli. Toto školenie je pre nás veľmi dô-

ležité, nakoľko v ňom naši členovia nadobúdajú po-

znatky ako postupovať v prípadoch požiaru. Zároveň 

však slúži aj ako zopakovanie znalostí pre starších 

členov. Ďalej nás čaká aj kurz prvej pomoci. V rámci 

prevencie a vzdelávania sa v tomto roku budeme opäť venovať 

šíreniu osvety v rámci využitia AED prístroja.  

K záveru nám ostáva poďakovať ešte jednému člove-

ku. Je ním Peter Stipula, ktorý vždy ochotne a poctivo pre nás 

hasičov, ale aj pre vás, drahí občania, pripraví chutný guláš, či 

iné občerstvenie z jeho výroby. Peter ďakujeme, že sa o nás tak 

staráš a že nám vždy ochotne pomôžeš! 

Rok 2024 nám už plynie a my sa tešíme na vás všet-

kých, s ktorými sa budeme mať možnosť stretnúť, dúfame mi-

mo požiarov, či iných nepríjemných situácií. Tak ako vždy vás 

aj v tomto roku prosíme o obozretnosť. Ako sme už písali, 

v minulom roku bol pomerne pokoj najmä v rámci požiarnej 

ochrany. Snažme sa preto aspoň toto skóre držať, poprípade ho 

aj znížiť. Dúfame, že aj touto formou sme vám priniesli dosť 

informácií o našej činnosti. Naozaj sa snažíme nám určené pro-

striedky, priestory, materiály, stroje a veci podobné využiť čo 

najlepšie.  

DHZ Častá Vám praje v roku 2024 ešte veľa úspe-

chov.  

       

„Bohu na slávu - blížnemu na pomoc!“ 

 

Jakub Šulák 

foto: Igor Užovič, František Kašický, OÚ Častá,  

Jozef Dukát, Jakub Šulák 



Jarné obdobie a lesné požiare 

 

 Jar je obdobie tradične spojené so zvýšeným výskytom po-

žiarov suchých porastov, suchej trávy, pálením haluziny. Vo väčšine 

prípadov sa stáva, že tieto malé požiare predchádzajú vzniku veľkých 

lesných (pozemných, korunových - rýchlo sa šíriacich, alebo podzem-

ných dlho trvajúcich) požiarov. Najčastejšou príčinou vzniku požiaru 

takéhoto druhu je človek a jeho nezodpovedné  správanie sa.  

V jarnom období sa pre tisíce ľudí začína sezóna spojená s 

odstraňovaním opadaného lístia, či suchej trávy, strihaním stromčekov 

a všeobecne starostlivosťou o svoje záhrady. Mnohí pritom  oheň vyu-

žívajú ako prostriedok pomoci pri vykonávaní spomínaných činností. 

Ten však v tomto období veľmi ľahko dokáže prerásť v požiar a tým 

začne platiť porekadlo „Oheň je dobrý sluha, ale zlý pán!“ Opadané 

lístie sa ľahko zapáli a holé konáre stromov len veľmi krátko odolajú 

plameňom požiaru. Suchá tráva predstavuje ideálnu „živnú pôdu“ pre 

začínajúci, ale aj plne rozvinutý požiar. Preto sa spaľovať môže len za 

splnenia určitých požiadaviek. Vypaľovanie je za každých okolností 

zakázané a trestne sankcionované! Na druhej strane medzi najnebez-

pečnejšie požiare patria lesné požiare. Tie vznikajú najskôr horením 

pôdneho pokrytia. Prízemný požiar sa postupne rozšíri, čoho výsled-

kom je korunový požiar, ktorý sa pri silnom vetre môže šíriť rýchlo-

sťou 25 km/h. Vietor postupne šíri horiace čiastočky do okolia, čím 

dochádza k vzniku nových ohnísk požiaru. Pre takýto typ požiaru je 

charakteristické: rýchle sa šírenie v smere vetra a v závislosti 

od množstva horľavých látok, zložitosť vedenia zásahu z hľadiska 

ťažko dostupného terénu, nutnosti využitia veľkého množstva síl 

a prostriedkov na jeho likvidáciu, nedostatok zdrojov vody potrebnej 

na hasiace práce, častokrát nutnosť využitia špeciálnej (leteckej) tech-

niky. 

Občania v mnohých prípadoch porušujú zákon o ochrane 

pred požiarmi a svojim nezodpovedným a ľahkovážnym konaním, 

ohrozujú okrem seba aj svoje okolie. Vypaľovanie trávy je každoročne 

sa opakujúcim javom, a preto sa na všetkých občanov obracia Okresné 

riaditeľstvo Hasičského a záchranného zboru v Pezinku s výzvou reš-

pektovať zákon o ochrane pred požiarmi a žiada tým občanov, aby: 

Nevypaľovali trávu ani iné suché porasty! Nezakladali oheň 

v prírode na miestach, kde to nie je dovolené! Nefajčiť v lesoch! 

Dodržiavať príslušné príkazy a zákazy, ktoré sú umiestnené pri 

vstupoch do lesa!  Pri spozorovaní požiaru ho ihneď ohlásiť na 

linku tiesňového volania!   

Výchovné pôsobenie na občanov k dodržaniu zásad protipo-

žiarnej bezpečnosti je hlavným nástrojom požiarnej prevencie. Zo 

štatistiky požiarovosti vyplýva, že je dôležitá preventívno-výchovná 

činnosť najmä v obdobiach so zvýšeným nebezpečenstvom vzniku 

požiarov.     

Odelenie požiarnej prevencie  

          OR HaZZ v Pezinku 

Lyžiarsky kurz 2024 

 

 Vo februári sa naši ôsmaci zúčastnili lyžiarskeho výcviku 

v Zuberci, stredisku Roháče - Spálená. Ubytovaní boli v obci Habov-

ka. Učili sa lyžovať priamo na zasnežených svahoch Roháčov. Slnieč-

ko a počasie však tento rok lyžovaniu veľmi nepriali. Hoci slniečko 

dodávalo učeniu vitamín D, kvalita snehu bola vzhľadom na teplotu 

ovzdušia zlá, a teda náročná pre 

žiakov aj lyžiarov. Získavanie 

zručností a vedomostí prebiehalo 

na lyžiach, hore aj dolu kopcom. 

Všetky svaly v tele sa nám pohli k 

činnosti. Na lanovke aj na vlastný 

pohon. Bolo treba častejšie 

a výraznejšie doplniť kalórie či 

tekutiny, a potom už všetci  

a všetko svišťalo opreteky. Celý 

týždeň  sme si užili v zasneženej 

prírode. A napriek ťažkým pod-

mienkam sme lyžiarsky výcvik 

všetci zvládli bez úrazu a žiaci sa 

domov vrátili ako lyžiari.  

 

Mgr. Jozef Jakuš 
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Nové knihy v knižnici – vďaka podpore FPU 

 

       Obec Častá sa snaží udržiavať a podporovať činnosť obec-

nej knižnice, a preto sa v roku 2023 opäť uchádzala o získanie 

finančných prostriedkov na nákup kníh z Fondu na podporu 

umenia. V rámci výzvy č.8/2023, v podprograme 5.1.4 Akvizí-

cia knižníc bola podaná žiadosť o finančnú dotáciu na projekt s 

názvom: Čarovný svet kníh. Projekt bol ako po minulé roky 

úspešný a Fond na podporu umenia na akvizíciu knižničného 

fondu pre Obecnú knižnicu Čas-

tá poskytol finančnú dotáciu vo 

výške 1000.- €. Z poskytnutej 

dotácie z FPU sa do knižnice za-

kúpilo 99 nových kníh. Obec Čas-

tá spolufinancovala projekt 

z vlastných zdrojov sumou vo 

výške 337,93 (najmenej 10% 

z celkovej sumy dotácie) a za túto 

sumu sa zakúpilo 30 kníh. Viac 

ako 20 % z poskytnutej dotácie sa vyčlenilo na nákup kníh vy-

daných s podporou FPU (25 ks) Realizáciou projektu sa kniž-

ničný fond celkovo rozšíril o 129 knižných noviniek. Hlavným 

garantom projektu je Fond na podporu umenia, a preto sa do 

každej zakúpenej knihy vlepila samolepka s textom:  

Z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia. 

Cieľom projektu bolo doplniť knižničný fond o nové tituly 

s rozmanitým žánrovým zameraním pre všetky vekové kategó-

rie používateľov. Pri nákupe kníh 

sa zohľadnili záujmy a požiadav-

ky našich čitateľov. Pre najmen-

šie deti sa zakúpili leporelá, roz-

právkové príbehy o zvieratkách, 

básničky, povesti a rozprávky, 

pre školopovinné deti mimočítan-

ková literatúra. Pre staršiu mládež 

sa knižničný fond doplnil o dob-

rodružnú literatúru, dievčenské 

romány a encyklopédie. 

Dospelí čitatelia sa môžu 

tešiť na najnovšie knižné 

novinky od slovenských 

a zahraničných autorov,  

historické romány, romá-

ny pre ženy, detektívky, 

trilery, sci-fi romány, spo-

ločenskovednú a populárno-náučnú literatúru, z ktorej sa môžu 

čitatelia dozvedieť veľa informácií o prírode, zvieratách, ves-

míre, medicíne, umení, dejinách  a ľudových tradíciách. Dúfa-

me, že množstvo knižných noviniek, ktoré sa vďaka získanej 

dotácii z FPU podarilo zakúpiť, prilákajú do knižnice nových 

používateľov, na ktorých sa tešíme a radi ich v knižnici uvíta-

me. Všetkým čitateľom prajeme príjemné strávené chvíle pri 

čítaní nových kníh, získaných vďaka projektu, ktorý podporil 

Fond na podporu umenia. 

 

Dana Poizlová, knihovníčka  

O B E C N Á  K N I Ž N I CA  
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Oslávili sme 20 rokov existencie 

 

 Posledný februárový víkend patril členskému zhro-

maždeniu OZ ČKP v kaviarni na hrade Červený Kameň, na 

ktorom sme si okrem vyhodnotenia práce a prípravy plánov na 

najbližší rok pripomenuli 20 rokov existencie.  

Naše občianske združenie počas zhromaždenia členov 25. 2. 

2024: 

- prijalo plán činnosti na rok 2024, ktorý môžete podporiť 2% z 

vašich daní alebo dobrovoľným sponzorským príspevkom 

(pretože do roku 2024 vstupujeme, žiaľ, s až o 66% zníženou 

finančnou dotačnou podporou zo strany obce Častá na projekt 

revitalizácie židovského cintorína), 

- potvrdilo aktuálny tím vo vedení – PhDr. Daniel Hupko, 

PhD., PaedDr. Adam Herceg, Bc. Andrea Arvayová, ktorý roz-

šíril Ing. Marek Reho, 

- vyhodnotilo plán činnosti v predchádzajúcom roku 2023. 

V predchádzajúcom roku 2023: 

- sme úspešne dokončili reštaurovanie kríža pri obecnom cinto-

ríne v Častej (Hlavná ul.) v spolupráci s miestnym ružencovým 

spolkom, 

- bola osadená naša 3-jazyčná infotabuľa o obci Častá a jej 

pamätihodnostiach pri čerpacej stanici na Hlavnej ul., 

- zúčastnili sme sa konferencie o historickom regióne Červeno-

kamenského panstva Ľudia - priestor – história na hrade Červe-

ný Kameň, 

- udržiavali sme židovský cintorín v Častej, 

- vyšiel zborník Pálffyovci v Smolenicach z konferencie, na 

ktorej sme spolupracovali s Pamiatkovým úradom SR. 

Ďakujeme všetkým za priazeň a budeme radi, ak nás budete 

podporovať alebo posilníte naše združenie ako členovia. 

 

OZ ČKP 

 

20 rokov dobrovoľníckej práce pre obec Častá a náš región 

 

 OZ Červenokamenské panstvo patrí so svojou vyše 20

-ročnou existenciou k najdlhšie pôsobiacim mimovládnym or-

ganizáciám v obci Častá. Naše združenie malo dosiaľ troch 

predsedov (Mgr. P. Nemčovič, Mgr. A. Jamrichová, PhDr. D. 

Hupko, PhD.). Počas tohto času sa ako aktívni občania, ktorým 

nie je ľahostajná naša obec, chotár a okolitá kultúrna krajina 

Malých Karpát angažujeme v obnove pamiatok, ochrane kul-

túrneho dedičstva, rozvoju komunitného života, hodnotám, 

ktoré považujeme za dôležité, vzťahu k regiónu pretože sme 

lokálpatrioti a najmä dobrovoľníctvu. 

 Za dlhoročnú dobrovoľnícku prácu v prospech záchra-

ny pamiatok a posilňovanie historického povedomia by sme 
sme radi v mene predsedníctva ČKP poďakovali najmä našim 

dlhoročným členom: L. Branišovej, M. Branišovi, Mgr. J. Tihá-

nyimu, Mgr. I. Janáčkovej, Ing. P. Tatranskému, Ing. M. Po-

rkertovi, Mgr. S. Križanovej, R. Križanovi, Mgr. Ľ. Haršány-

mu. Taktiež ďakujeme všetkým spolupracujúcim inštitúciám, 

jednotlivcom a podporovateľom. 

Ak sa obzrieme za našou prácou, vidíme: 

- informačné systémy a náučné chodníky v obci Častá, na hrade 

Červený Kameň a v okolí, 

- množstvo zorganizovaných exkurzií a podujatí propagujúcich 

miestnu históriu a pamätihodnosti, 

- vzdelávacie programy z regionálnej histórie pre miestnu ZŠ, 

- výstavy o miestnej histórii, pričom výstavu o miestnej židov-

skej komunite (od A. Hercega a A. Jamrichovej) sme vystavo-

vali aj v ČR, 

- prezentovanie Častej, jej pamiatok a histórie v SR i zahraničí 

(ČR, Rakúsko, Izrael), 

- vydávanie publikácií (vydanie: 3 sprievodcov k historicko-

náučným chodníkom; slovenskej, anglickej a nemeckej verzie 

sprievodcu po areáli hradu Červený Kameň s autorskými kres-

bami pána Jozefa Tihányiho; spomienkového obrázku reštauro-

vania náhrobku grófky Márie Antónie Pálfiovej; 2 pohľadníc 

hradu Červený Kameň, jedna s historickými fotografiami Pál-

ffyovcov, druhá zimný pohľad na hrad od Ľuboša Haršányho; 

skladačky o živote a diele Juraja Fándlyho; zborníka Res Pál-

ffyana; spolupráca na vydaní zborníka Pálffyovci 

v Smoleniciach). 

 Medzi najvýraznejšie aktivity nášho združenia patrí 

obnova pamiatok, spomeňme aspoň tie miestne: 

reštaurovanie náhrobkov, revitalizácia a údržba židovského 

cintorína v Častej; občianska výzva "Zachráňme sochu sv. 

Františka Xaverského v Častej" spustila reštaurovanie baroko-

vej sochy sv. Františka Xaverského a ďalej reštaurovanie baro-

kovej sochy sv. Urbana a s tým spojené financovanie výroby 

kópií oboch sôch; taktiež sme opravili poškodený mariánsky 

obraz v doline v Častej; spolupracovali sme pri obnove Pamät-

níka partizánskej skupiny J. Kráľa v obci Píla; reštaurovali sme 

neogotický náhrobok grófky 
pokračovanie na strane 14 →  

OZ ČKP  
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Pálffyovej na cintoríne v Častej; opravili sme poškodený tzv. 

Jánošíkov stôl pri hrade Č. Kameň; reštaurovali sme kamenný 

kríž pri obecnom cintoríne v Častej. A stojíme aj za inštalova-

ním siete pamätníkov Stolpersteine – Častá, Dubová, Smoleni-

ce, Pezinok - venovaných obetiam holokaustu, ktoré boli trans-

portované počas ľudáckej totality.  

 Ak sa pozrieme na najvýznamnejšie doterajšie ocene-

nia našej práce, patrí sem Čestné uznanie od Academia Istropo-

litana Nova za príkladnú obnovu neogotického náhrobku gróf-

ky Pálffyovej v Častej a poďakovanie prezidentky SR Zuzany 

Čaputovej za inštalovanie pamätníkov Stolpersteine v našom 

regióne. 
 

Obnova kamenného kríža pri obecnom cintoríne 
 

 Počas leta 2023 sme dokončili reštaurovanie kamen-

ného kríža pri obecnom cintoríne na križovatke ulíc Hlavná / 

Nová a Cintorínska. Projekt reštaurovania kríža trval dva roky 

od leta 2021 do leta 2023. 

 Tento kríž, ktorý pôvodne 

stál na okraji obce v mieste križovat-

ky ulíc Nová a Štefanovská, bol 

v  m i n u l o s t i  p r e m i e s t n e n ý 

k cintorínskemu múru. Na podstavci 

je nápis (pozn. - bez čiarky pred že): 

„Tak Boh miloval svet že syna svojho 

jednorodeného dal. / Ján 3 . 16 / R. P. 

1930.“ Dnes stojí na neupravenom 

priestranstve, ktoré sa využíva na 

parkovanie áut pri cintoríne. 

 Opravu tejto obecnej pa-

miatky iniciovali počas leta 2021 Peter Lederleitner 

z miestneho ružencového spolku a Adam Herceg z OZ ČKP. 

Kríž sa nachádzal v r. 2021 v nevyhovujúcom stave a bol po-

škodený. Jeho povrch znehodnocovali nánosy prachu 

a machov, lišajníkov či plesní. V povrchových trhlinách sa ku-

mulovala vlhkosť, čo v zime viedlo k rozrušovaniu povrchu 

mrznutím. Socha Krista bola výrazne poničená a od lakťa chý-

bala ľavá ruka. Projektové práce záchrany začali 25. 11. 2021, 

keď sme s pomocou ďalšieho člena OZ ČKP Jozefa Tihányiho 

dohodli s reštaurátorom Mgr. art. Martinom Šmirgovským pos-

tup reštaurovania. Bolo potrebné vyhubiť mikroflóru, mecha-

nicky a chemicky očistiť kríž a podstavec, realizovať injektáž 

prasklín, petrifikáciu, tmeliť a farebne zjednotiť povrch prírod-

ného kameňa celého diela (socha, kríž, podstavec). Práce 

s prestávkami pokračovali do 14. 6. 2023, kedy bol na kríž apli-

kovaný hydrofobizačný náter, ktorý bol posledným krokom 

dvojročných reštaurátorských prác na kríži. Počas jesene sa 

realizoval ešte náter zábradlia. Veríme, že takto opravenú pa-

mätihodnosť obce Častá a jej estetické hodnoty zachováme pre 

ďalšie generácie. 

 Za podporu reštaurovania ďakujeme obci Častá, D. 

Cíferskému a P. Tatranskému. 
 

PROSBA: 

 Chceli by sme poprosiť, aby ste tesne k podstavcu 

kríža nedávali sviečky či kahance, aby sa opravený podstavec 

kríža nezadymil – umiestňujte ich ďalej na schodíky. A tiež by 

sme poprosili, aby ste naň nevešali umelohmotné kvety, aby 

mohol vyniknúť prírodný kameň a majstrovské prevedenie 

pôvodného autora. 
 

Pálffyovci v Smoleniciach 
 

 Deväť štúdií prináša nový 

pohľad na smolenických Pálffyov-

cov. Jedným zo zostavovateľov 

publikácie je náš predseda Daniel 

Hupko a autorsky prispel jeden náš 

člen Jozef Tihányi, a to príspevkom 

Obrazy zo Smoleníc v Múzeu Čer-

vený Kameň. To všetko v novovy-

danom zborníku Pálffyovci v Smo-

lenicach z vedeckej konferencie, na 

ktorej OZ Červenokamenské pan-

stvo partnersky spolupracovalo dňa 

29. júna 2021 pri príležitosti 100. výročia úmrtia grófa Jozefa 

Pálffyho (1853 – 1920). Knihu 

vydal v závere roku 2023 Pa-

miatkový úrad SR. 

 Okrem vydania sa usku-

točnilo dňa 9. 3. 2024 aj predsta-

v e n i e  t e j t o  p u b l i k á c i e 

v priestoroch Smolenického 

zámku, kde v diskusii vystúpili 

zostavovatelia Martina Orosová 

(PÚ SR) a D. Hupko, čím uviedli 

zborník medzi čitateľov. 
  

PaedDr. Adam Herceg, OZ ČKP 

foto: ČKP, -ah-, M.O. 
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Členovia Divadla na kolene v spolupráci s FC Slovan 

Častá zorganizovali dňa 10. 2. 2024 fašiangový 

sprievod a pochovávanie basy v Častej. 

Dňa 10. 3. 2024 odohralo Divadlo na kolene Častá pre dôchodcov 

klubu Jednoty dôchodcov na Slovensku Častá pri príležitosti Medziná-

rodného dňa žien novú verziu Historiek spod častovskej veže venova-

nú pamiatke autora Mariána Minárika.  

pokračovanie na strane 16 →  
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zdroj: FB 

foto: Roman Setnický, FB 

Oslava Veľkej noci v stredoveku 

 

Pokresťančovanie sviatkov 

 Zvyky a tradície územia dnešného Slovenska boli vo 

veľkej časti ovplyvnené svetom Slovanov. Toto etnikum s po-

hanskou vierou malo množstvo rôznorodých tradícií, ktoré sa u 

bežných ľudí zakorenili. Polyteizmus a viera v silu prírody bola 

u ľudí tak silná, že ju nedokázala vytlačiť ani prichádzajúca 

kresťanská viera zo západu. V priebehu vekov bolo viacero 

pokusov zakázať tieto zvyky a tradície “tvrdou rukou”, avšak 

tento pokus bol neúspešný. Preto sa cirkev radšej rozhodla ísť 

miernejšou cestou - rozhodli sa tieto zvyky si osvojiť a dať im 

vlastný obsah.   

 

Slovanská viera 

 Starí Slovania okrem viery v Bohov prikladali aj veľ-

mi veľký význam sile prírody. Typické pre nich boli posvätné 

háje, pričom každý strom mal pre nich iný význam moci. Na-

príklad ľudia 

ešte v 12. 

storočí chodi-

li dávať jedlo 

a iné obetiny 

k lipovým 

stromom, 

pričom tento 

strom žiadali 

pre zdravie 

seba alebo 

rodinného 

príslušníka. Vo viacerých prípadoch prichádzalo k vyrubovaniu 

týchto stromov na podnet cirkvi, pričom drevo z tohto stromu 

sa malo použiť na stavbu kostola alebo sochu svätého.   

 Slovania rozlišovali v rámci roka len dve obdobia, 

zimu a leto. Zima symbolizovala nedostatok potravy pre zvie-

ratá a jedla pre ľudí, preto bolo typické zabíjanie zvierat v zim-

nom období, aby sa ušetrilo na krmive pre zvieratá a ľudia sa 

mohli nasýtiť. Leto bolo naopak spojené s obdobím práce na 

poliach, pestovaním a vytváraním si zásob do ďalšej časti roka. 

 

Oslava jari 

 Odpradávna je možné vnímať u ľudí silný vzťah k 

pôde, prírode a zemi ako takej. Inak tomu nebolo ani v stredo-

veku a nie je tomu inak ani dnes. Začiatok jari, prebúdzanie sa 

prírody a obdobie veľkonočných sviatkov má v našej histórii 

nielen silný kresťanský význam, ale v každom jednom zvyku 

našich predkov vieme nájsť aj obrovské prepojenie s prírodou, 

s novým životom. Pre jar u Slovanov boli typické prosebné 

sprievody smerujúce do polí. Na ich čele bol nesený symbol 

alebo modla pohanského boha (hlavne Velesa), pričom ľudia 

prosili o štedrú úrodu a odvrátenie od živelných pohrôm. Tieto 

oslavy boli spojené s bujarou zábavou a konzumáciou nápojov, 

a to prevažne alkoholických. Následne tieto sprievody pretran-

sformovala cirkev do kresťanských procesií, pričom boli nose-

né monštrancie. Cirkev  ale nedokázala úplne odstrániť pozos-

tatky pohanských dôb, ako boli oslavy a bujarosť. 

 

S C H A T M A N S D O R F  

pokračovanie na strane 17 →  
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Vajíčko ako symbol života 

 Najvýznamnejším symbolom Veľkej noci a jarného oži-

venia prírody je kraslica – farbené a zdobené slepačie, kačacie 

alebo husacie vajíčko. Vtáčie vajíčka mali u Slovanov hlboký výz-

nam, pretože predstavovali pohanský symbol novorodiaceho sa 

života. Vo veľa prípadoch sa preto škrupinky z vajec nachádzali aj 

vo veľkomoravských hroboch.  Podľa cirkevnej symboliky krasli-

ce spodobujú nanebovzatie Krista. Zdobenie vajec bolo rôzne, 

najčastejšie sa farbili prírodnými bežne dostupnými látkami, ako 

boli napríklad cibuľové šupy. Rôzne farby mali iný význam, naprí-

klad žltá bola pre vzkriesenie, modrá pre lásku, červená pre krv 

Kristovu. V Európe prichádzalo aj k fenoménu, keď si nechávali 

šľachtici pozlacovať vajcia plátkovým zlatom. 

 

Korbáč 

 Spojitosť sily prírody sa niesla už od slovanskej tradície 

aj v stredoveku. Vŕbové prútie a iné kvitnúce vetvičky, predstavo-

vali znovu prebúdzajúci sa život, silu a zdravie. Preto bolo zvykom 

si čerstvo orezaným prútím vyšľahať telo, pričom sa mala preniesť 

sila, zdravie a život do tela jedinca. Zeleň v podobe vŕbových vet-

vičiek a korbáčov upletených z nich kňazi svätili na Kvetnú nede-

ľu. Okrem toho sa prúty používali aj na ochranu proti zlým silám, 

proti búrkam, ale aj v iných liečebných praktikách. V stredoveku 

bol na Zelený štvrtok oltár pokrytý vetvičkami, tie mali u kresťa-

nov symbolizovať bičovanie Ježiša. 

 

Voda 

 Prírodné živly hrali v každodennosti stredovekého člove-

ka významnú úlohu, s ktorou súviselo aj jeho prežitie. Voda nebo-

la vnímaná len ako bežná surovina, ale predstavovala aj nový ži-

vot, čistotu a krásu. Od Zeleného štvrtka do Bielej soboty bolo 

zvykom ranné umývanie sa v  potokoch, studničkách, brodenie 

koní. Tradície spojené s vodou vrcholili počas Veľkonočného pon-

delka v  podobe polievania vodou. Oblievanie nielen ľudí, ale aj 

zvierat a predmetov malo na ne preniesť vlastnosti tekutiny a bolo 

tradičným ochranným, očistným, plodonosným a liečebným úko-

nom spätým s rozličnými obradmi. Najčastejšie sa oblievalo vo-

dou, ale aj rozličnými odvarmi.  

 

Odievanie  

 Bežnou súčasťou u ľudí v stredoveku bolo rešpektovanie 

stredovekých sviatkov. Počas týchto sviatkov bolo samozrejmos-

ťou, aby sa nepracovalo. Prísny zákaz robiť čokoľvek s pôdou 

platil na Veľký piatok, počas ktorého sa všetci kresťania stíšili na 

znak absolútneho pokoja. Nesmeli vykonávať žiadnu fyzickú prá-

cu. Na pole mohli vyjsť na Bielu sobotu, ale len v doobedňajších 

hodinách. Veľká noc predstavovala jeden z najvýznamnejších 

cirkevných sviatkov, preto sa dbalo aj na prísne dodržiavanie slá-

venia. Či už šľachtic, alebo bežný človek mal v takýto deň na sebe 

svoj čistý sviatočný odev. Taktiež sa dbalo na čistotu tela nielen 

duševnú, ale aj fyzickú.  

 

Jedlá počas Veľkej noci 

 Veľkonočným sviatkom predchádzalo obdobie štyridsať-

dňového pôstu tzv. quadragesime, preto príprava veľkonočných 

jedál bola radostnou a dlho očakávanou udalosťou. Na Veľkonoč-

nú nedeľu sa na rannú omšu nosili do kostola košíky s jedlom, aby 

ich kňaz posvätil. Verilo sa, že tieto posvätené jedlá majú magické 

a liečivé vlastnosti. Dávalo sa z nich aj dobytku, odrobinky sa 

pridávali do osiva a zaorali sa do prvej brázdy pri prvej orbe poľa. 

Veľkonočné pokrmy mali byť pestré a hojné, aby rodina mala 

blahobyt po celý rok. Tradičnými veľkonočnými jedlami, ktoré sa 

stali symbolom celého sviatku, boli vajíčka. Po štyridsaťdňovom 

pôste mohlo nastať radostnejšie obdobie. Jedlo sa konzumovalo 

spoločne a slávnostne, tak ako na Štedrý večer. Prvým chodom 

bolo vajíčko, ktoré gazda delil medzi všetkých prítomných. Potom 

sa jedlo mäso, prípadne namiesto šunky iba hydina. Najesť sa bolo 

treba dosýta, aby sa zabezpečila sýtosť a dostatok jedla počas celé-

ho roka. Zvyšky jedla sa nevyhadzovali. Kosti zo šunky a škrupiny 

vajec dávali roľníci na pole osiate oziminou, aby ju chránili pred 

krupobitím. 

Slávenie Veľkej noci 

 Každodenný život stredovekého človeka bol spojený aj s 

navštevovaním kostola nielen počas nedieľ, ale aj počas cirkev-

ných sviatkov, ktorých bolo v 

stredoveku mnoho. Pre šľachti-

ca to neznamenalo iba povin-

nosť sedieť v kostole. Veľké 

cirkevné sviatky sa často spájali 

so slávnostnými procesiami, 

ktoré trvali aj niekoľko hodín a 

ktoré predstavovali veľkolepé 

predstavenia určené širokej 

verejnosti. Napríklad kráľ sa 

spolu s dvoranmi pri veľkých 

sviatkoch zúčastnil za deň aj 

troch omší. Okrem toho sa svia-

točné dni spájali s očistou tela, 

čiže im predchádzali pôsty, 

ktoré zakazovali konzumáciu 

akýchkoľvek potravín pochá-

dzajúcich z teplokrvných zvierat, teda okrem mäsa aj mlieko, syr a 

vajcia. Tieto potraviny sa mohli jesť iba 210-220 dní v roku, tak-

mer 150 dní v roku sa ľudia museli postiť. Najdlhším pôstom bola 

quadragesima, čiže štyridsať dní pred Veľkou nocou. Veriaci jedli 

vtedy len raz denne, ale iba ovocie, zeleninu a chlieb. Pôsty boli 

odstupňované podľa význačnosti príslušného sviatku a miery 

zbožnosti veriaceho - od jedenia raz za deň, cez zákaz jedenia mä-

sa, mlieka a vajec, až po úplné hladovanie, ktoré platilo napríklad 

na Popolcovú stredu alebo Veľký piatok. K obdobiu štyridsaťdňo-

vého pôstu, sa viazal tiež pôst, čiže aj zákaz zábav, tancov, turna-

jov, poľovačiek, či predpísaná sexuálna zdržanlivosť, ale aj rad 

ďalších obmedzení a predpisov.  

 

Triduum 

 Triduum predstavuje  tri dni pred Veľkou nocou - Zelený 

štvrtok, Veľký piatok a Biela sobota. Tieto dni boli spojené s bo-

hoslužbami nazývanými aj Tenebrae, keďže sa konali v úplnej 

tme. Farníci mali počas týchto dní odopretú Eucharistiu (krv a telo 

Kristovo). 

 Na Zelený štvrtok bol oltár pokrytý vetvičkami a konár-

mi, ktoré mali symbolizovať vyzliekanie a bičovanie Ježiša Krista. 

 Veľký piatok bol dňom smútku. Zároveň sa v tento deň 

nemali používať železné nástroje a klince. V stredoveku bolo aj 

známe tzv. “plazenie sa ku krížu”, pričom ľudia predstupovali bosí 

a na kolenách. Veľký piatok sa bohoslužba konala v úplnej tme, 

zostala zapálená iba jedna sviečka, ktorá mala predstavovať Kris-

tovo svetlo. 

 Veľkonočná nedeľa bola už úplne iná, bol to oslavný 

deň. 

 

Mgr. Nikola Heger Schwammelová 

historik - Malokarpatské múzeum v Pezinku 

OZ Schatmansdorf  
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 Dňa 9. marca 2024 sa v reštaurácii Štadión uskutočnili 

dve podujatia organizované touto reštauráciou. Tým prvým bol 

biliardový a tým druhým šnapserový turnaj. 

Biliard  

Poradie: 

1. Jozef Šebora 

2. Matej Földeš 

3. Stanislav Kováčik 

4. Adam Mišovych 

 

Šnapser 

Poradie: 

1. Ladislav Frolich 

2. Jaroslav Hajdin 

3. Jarolím Vrábel 

4. Ľuboš Havlas 

 

Reštaurácia Štadión Častá 

 

Vianočný volejbalový turnaj 

 

 Od roku 2004 je peknou tradíciou, že sa telocvičňa 

školy stáva miestom volejbalového súperenia mix tímov. Počas 

vianočných sviatkov 26. 12. 2023 sa uskutočnil XVIII. ročník 

V O L E J B A L  Č A S T Á  
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nášho športového tímového podujatia, ktoré pripravujeme 

s partiou nadšencov z Volleyball team Častá. Opäť sa stretli 

volejbalistky a volejbalisti z okolia, ktorých očaril tento dyna-

mický kolektívny šport. Okrem domáceho VT Častá sme priví-

tali aj tímy Mix Suchá nad Parnou a TOMRA Pezinok. Žiaľ, 

štvrtý tím sa napokon odhlásil, a tak sme tradičný formát turna-

ja museli upraviť na dva zápasy každý s každým v skupine 

a následné určenie poradia. 

 Domáci VT Častá nastúpili v zostave: Lenka Dubano-

vá, Baška Krištofičová, Jozef Grajciar, Adam Herceg, Franti-

šek Kašický a Pejo Tichý.  

 Na veľkú smolu sa turnaj začal v prvom sete prvého 

zápasu zranením nášho hráča Peja Tichého, ktorý po súboji pri 

site zostal poranený ležať na palubovke. Zranenie mu neumož-

nilo pokračovať, a tak nás prišla na ďalší priebeh turnaja dopl-

niť ako náhradníčka Veronika Miškovská. Pejovi želáme skoré 

uzdravenie a budeme sa tešiť, keď sa skoro vráti medzi nás na 

palubovku. 

 V ďalšom priebehu turnaja sme sa mohli venovať už 

len športovaniu, a to v zápasoch: 

VT Častá – Mix Suchá n/ Parnou 2:1 (23:25, 25:22, 15:11); 

TOMRA Pezinok – Mix 0:2 (16:25, 17:25); VT Častá – TOM-

RA 2:0 (25:16, 25:14); VT Častá – Mix 2:1 (21:25, 27:25, 

15:11); TOMRA – Mix 1:2 (25:27, 25:23, 8:15); VT Častá – 

TOMRA 2:0 (25:16, 25:12). 

 Konečné poradie 1. VT Častá, 2. Mix Suchá n/ Par-

nou, 3. TOMRA Pezi-

nok znamenalo, že po 

dlhšom čase čakania 

sa opäť podarilo do-

mácim vyhrať Vianoč-

ný volejbalový turnaj. 

Novinkou tohto roční-

ka bolo, že víťazný 

tím dostal putovný 

pohár a všetci hráči 

medailu podľa umies-

tnenia. Tiež sme udeli-

li ceny pre najlepšiu 

hráčku (B. Krištofičo-

vá, VT Častá) a hráča 

turnaja. Z víťazstva 

sme sa veľmi tešili 

a na diaľku sme ho 

venovali zranenému 

spoluhráčovi. 

 Ďakujeme pánovi Romanovi Hrdličkovi za prípravu 

medailí, OÚ Častá za finančný príspevok na ich výrobu pre 

všetkých hráčov a ZŠ Častá za hraciu plochu. Putovný pohár 

a vecné ceny daroval A. Herceg, ďalšie poďakovanie patrí za 

zabezpečenie prenájmu telocvične J. Grajciarovi a za vybave-

nie na ošetrenie B. Krištofičovej. Na záver ďakujeme všetkým, 

ktorí pomohli, robili dobrú náladu, povzbudzovali a okrem 

súperenia si dobre 

zahrali volejbal. 

 V roku 2024 

pokračujeme v utorok 

od 19:00 hod. volejba-

lom v miestnej telo-

cvični, takže ak viete 

hrať volejbal, môžete 

sa k nám pridať. A už 

teraz sa tešíme na 

tohtoročný turnaj. 

 

 

Adam Herceg,  

VT Častá 

foto: L. Dubanová,  

A. Herceg 
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Momentky z činnosti častianskych kynológov 

foto: archív klubu 

 

 

 
 Zimná prestávka už pravidelne predstavuje 

vo futbalovom klube FC Slovan Častá priestor viac na 

administratívno-technickú prípravu klubu ako na 

samotné výkony. Počas zimnej prestávky sme od 

novembra pracovali na osvetlení ihriska. Podarilo sa nám dobudovať 

dva stožiare, na ktoré sme osadili celkovo 6 ks nových svietidiel. Je 

tak osvetlená polovica ihriska, ktorá umožní všetkým športovcom 

plnohodnotne využívať plochu aj počas mesiacov, kedy je denného 

svetla menej. Vo februári sme mali výročnú schôdzu, kde sme bilan-

covali kalendárny rok z pohľadu chodu klubu, výsledkov a ocenili sme 

už aj tradične jubilantov.  

 Všetky naše mládežnícke družstvá, ako aj družstvo mužov, 

naplno využívali obecnú telocvičňu v miestnej základnej škole. Za 

toto patrí poďakovanie nielen obci Častá, ale aj riaditeľovi školy. 

Naši muži začali prípravu vo februári v lokálnych podmienkach. 

 V zime prebehlo niekoľko zmien v kádri, prišiel Branislav 

Kocian, ktorý by mal zvýšiť konkurenciu hlavne v útoku. Odchodov 

sme zaznamenali niekoľko, za zmienku však stojí odchod trénera 

Františka Čechoviča, ktorý odišiel na vlastnú žiadosť. Ferovi ďakuje-

me veľmi pekne za odvedenú prácu pre náš klub. Aj jeho pričinením 

sme dnes v tabuľke na priebežnom druhom mieste. Mužstvo je aktuál-

ne pod vedením trénera Roberta Rajta. Novému trénerovi prajeme 

veľa úspechov! 

Prípravné zápasy mužov: 

 Zeleneč – FC Slovan Častá 3:0 (hralo sa ihrisku Lokomotíva 

Trnava) 

 FK Sparta Košolná – FC Slovan Častá 4:4 (hralo sa ihrisku 

Lokomotíva Trnava) 

 FC Slovan Častá – FK Kozmos 6:0 (ihrisko Mladá Garda) 

 Všetky zvyšné družstvá začínajú svoje súťaže neskôr. O ich 

pôsobení, zimnej príprave a výsledkoch vás budeme informovať na 

našej facebookovej stránke, ako aj v Častovskom informačníku. 

 Ďakujeme všetkým za podporu a tešíme sa na vás na ihris-

ku! 

Lukáš Harsa 

K Y N O L O G I C K Ý  K L U B  Č A S T Á  
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Matej Koník prešiel na seniorskú kategóriu a stal sa  

piatykrát Majstrom Slovenska 

 

 Športovci sa chcú 

stále zlepšovať a posúvať svo-

je hranice. Matej Koník nie je 

výnimkou, doteraz sme ho 

mohli vidieť v Majstrovstvách 

Slovenska v motokárach ako 

úspešného pretekára kategórie 

Rotax Max Junior. Treba sa 

však posúvať ďalej, naberať 

skúsenosti a čeliť novým vý-

zvam. Maťo túto sezónu pre-

stúpil do vyššej kategórie Ro-

tax Max Senior. 

 Vyššia kategória so 

sebou priniesla aj silnejších 

súperov, či  vyrovnanejšie preteky. Maťo to nemal jednoduché, 

bola to jeho prvá sezóna so silnejšou motokárou. Súperom však 

nič nedal zadarmo a už na prvých pretekoch sezóny v Slovak 

Karting Center na Slovakiaringu ukázal, že s ním musia počí-

tať, ako s kandidátom na najvyššie priečky. 

 Matej Koník celú sezónu bojoval o popredné umies-

tnenia, no nie vždy to bolo ružové. Ak nebol na pódiu, dokázal 

sa držať súperov a zbierať drahocenné body. Súperom nič ne-

daroval a stále sa tlačil  dopredu. Svoju rýchlosť ukázal najmä 

na predposledných pretekoch v rakúskom Brucku a finále sezó-

ny na Slovakiaringu, kde obe podujatia vyhral. Maťo tak úspeš-

ne zavŕšil Majstrovstvá Slovenska v motokárach 2023 

a vybojoval svoj piaty titul Majstra Slovenska, prvýkrát 

v kategórii Rotax Max Senior. 

 Okrem pretekov na Slovensku Matej zbieral skúsenos-

ti aj zahraničí. Na jar sa zúčastnil prestížneho svetového seriálu 

WSK Super Masters Series, kde si zmeral sily so špičkovými 

svetovými jazdcami v kategórii OK. Na konci sezóny sa pozrel 

za veľkú mláku, Maťo štartoval na svetovom podujatí SKUSA 

Super Nationals v Las Vegas, len  
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pár kilometrov od nového okruhu Formuly 1. Pretekal proti 

najlepším jazdcom z celého sveta v kategórii KA100 Senior 

a získaval cenné skúsenosti. Čerešničkou na torte sezóny 2023 

bol štart na Rotax Max Challenge Grand Finals v Bahrajne na 

začiatku decembra, kde  Matej Koník opäť reprezentoval Slo-

vensko. Aj tu bojoval o popredné umiestnenia zo 72 štartujú-

cich v jeho kategórii. Matej sa ale vytúženej šachovnice nedo-

čkal. Tri kolá pred cieľom do neho nepríjemne narazil súper 

a preteky nedokončil.  

 Sezónu 2023 považujeme za úspešnú  a už teraz sa 

tešíme na nové výzvy v roku 2024.  

 

Lukáš Koník 

 

Rozbehla sa sezóna v silovom trojboji 

 Už vo februári sa rozbehli súťaže v silovom trojboji. 

Prvý do bojov zasiahol náš pretekár kategórie masters 2 (nad 

50 rokov) Bystrík Vidašič na európskom šampionáte v španiel-

skej Malage. V tvrdej konkurencii v kategórii do 83 kg obsadil 

solídne konečné 8. miesto. Krátko na to štartoval Radovan Ko-

váč na Univerzitnom pohári vo Francúzsku, kde v kategórii do 

74 kg vybojoval 6. miesto. Domáce súťaže odštartovali 17. 2. 

Majstrovstvami SR dorastu a juniorov v Zlatníkoch. Medzi 

dorastencami získal svoj prvý titul Jakub Pudmarčík v kategórii 

do 120 kg a Simona Podušelová. Striebra nováčik Peter Chren-

ko, ďalej Adam Truchlík, Jakub Kožuch a bronz Oliver Rejda a 

nováčik, žiak ZŠ Častá Michal Svinčák. Medzi juniormi exce-

lovali a titul získali Olívia Lapšanská s národnými rekordmi v 

drepe 185 kg, tlaku na lavičke 95,5 kg a trojboji 443 kg, ďalej 

Adela Truchlíková, Kristián Filip Jakubec, Samuel Antalík a 

Martin Putera. Striebro si odniesol Filip Kováč. V absolútnom 

poradí skončili Olívia Lapšanská a Kristián Filip Jakubec tesne 

na druhom mieste. 2. 3. sme v Častej privítali účastníkov Maj-

strovstiev SR v silovom trojboji mužov, žien a masters. Výbor-

ne zorganizovaný šampionát odštartovali ženy, kde titul vybo-

jovala Ľubica Polkorábová, ktorá v tlaku na lavičke vytvorila 

národný rekord 127,5 kg. Medzi mužmi získali titul v kategórii 

do 66 kg Samuel Antalík, do 83 kg Bystrík Vidašič, do 105 kg  
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Kristián Slíž, do 120 kg Samuel Lederleitner a nad 120 kg 

Ákos Labát. Striebro pridal Jie Chen v kategórii do 74 kg a 

pretekár v masters kategórii do 93 kg Marián Daňo s národným 

rekordom v tlaku na lavičke 190 kg. V kategórii masters ešte 

pridal zlato Bystrík Vidašič (-83 kg). V absolútnom poradí mu-

žov zvíťazil Kristián Slíž pred svojim kolegom Ákosom Labá-

tom. Medzi ženami obsadila druhú priečku Ľubica Polkorábo-

vá.   

 Náročné nominačné limity na ME a MS splnilo až 10 

našich pretekárov. Čakajú nás teda náročné reprezentačné vý-

jazdy. Už v máji pocestuje sedem našich borcov na ME do Lu-

xemburska. Nasledujú MS v tlaku na lavičke v americkom Te-

xase, ďalej ME v tlaku na lavičke v Istanbule, MS na Malte, 

Južnej Afrike a Islande. Všetko obrovský tlak na financie a 

veľká výzva. Touto cestou sa chcem prihovoriť všetkým našim 

priaznivcom, ktorí sa ešte nerozhodli komu pošlú svoje 2 % z 

daní, aby nám pomohli naplniť naše tohtoročné ciele. Záverom 

sa chcem poďakovať členom klubu za výbornú organizáciu M-

SR, sponzorom súťaže, Obci Častá a ZŠ Častá. 

 

Pavol Kovalčík 

predseda klubu 

 

 

Rok 2023 bol viac-menej pre RC klub úspešný z hľa-

diska splnenia úloh, ktoré si  jeho členovia  pod vedením klubu 

stanovili začiatkom roka 2023.  Z rokom 2023 sme sa rozlúči-

li  31. decembra na spoločnej kapustnici  v areáli letiska, ktorú 

zorganizovalo vedenie klubu pre svojich členov a kamarátov s 

rovnakou „krvnou skupinou“. Podaktorí si aj zalietali, z čoho 

sme mali radosť. Po príjemnom posedení v dobrej nálade sme 

si zapriali do nového roku veľa zdravia, šťastia , lásky a hlavne 

koľko vzletov, toľko i úspešných pristátí v novom roku 

2024. Tento rok 2024 bude pre RC klubu Častá a jeho členov 

viac menej zameraný na údržbu a obnovu jestvujúceho  stacio-

náru  a techniky. Nakoľko sa stretávame s vandalizmom a men-

šími krádežami v areáli RC letiska,  
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bude musieť RC  klub podniknúť patričné kroky pre obmedze-

nie tohto neduhu.   Letecko-modelárska komunita sa už teší na 

novú sezónu, ktorú oficiálne chceme začať netradične už skôr, 

niekedy v apríli, akciou pod názvom ,,Otváranie neba“. Samo-

zrejme, uskutočnenie je podmienené vyhovujúcim počasím. 

Počas tohto dňa bude RC letisko prístupné aj ostatným nadšen-

com RC lietania a širokej verejnosti. RC klub zaviedol nové 

podmienky pre vstup na RC letisko pre rok 2024. Klub umožnil 

a zaviedol pre ZŤP pilotov novú návštevnú kartu a zľavy do  

výšky 50%.  Máme novinky aj pre ostatných pilotov, ktoré si 

môžu prečítať na webovej stránke RC klubu Častá: 

www.rcklubcasta.sk 
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Aj tento rok budú členovia nášho RC klubu venovať 

veľkú pozornosť a úsilie usporiadaniu a organizovaniu nášho 

tradičného podujatia leteckých modelárov, pod názvom Air 

Grill 2024.  Hlavným dňom tohto malého sviatku leteckých 

modelárov bude 13. júl 2024, čo je sobota. Informácia pre tých, 

ktorí zaregistrovali veľmi peknú letecko-modelársku akciu kto-

rá sa uskutočňuje posledné roky na našom letisku pod názvom 

„Malokarpatský pohár historických  RC modelov lietadiel“, tak 

tá je naplánovaná na koniec leta v dňoch 6. – 8. septembra 

2024, bude to už jubilejný 15. ročník.  

Ako už viete z minuloročných čísiel Informačníka 

2023, „bojujeme“ s Bobrom „Bobrovičom“, ako ho pomenoval 

náš podpredseda Braňo celkom úspešne, i keď je to za-

tiaľ  1:1.  Na fotke vidíte ako sme museli zabrániť devastácii 

stromov pred „Bobrovičom“, inak by v priľahlom okolí letiska 

nezostal ani jeden vzpriamený strom.  No, uvidíme dokedy.  
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Na záver informácia pre širokú verejnosť. 

Vážení priatelia, priaznivci letectva a leteckého mode-

lárstva , letecko-modelársky klub, RC klub Častá, otvára svoje 

dvere  pre všetkých záujemcov, ktorí by chceli byť súčasťou 

kolektívu nášho RC klubu a  vstúpiť do sveta modelárskeho RC 

lietania. V našom klube sú nielen piloti RC modelov a nadšenci 

letectva, ale i jednotlivci, ktorí chcú svoj voľný čas venovať 

životu v klube ako takom. Klub je otvorený všetkým začiatoč-

níkom, mladým či v pokročilom veku, lebo vek nie je  pre napl-

nenie si svojich snov a koníčkov rozhodujúci, radi poradíme a 

uvedieme do života kolektívu medzi našich členov klubu kaž-

dého z vás.  

Preto neváhajte a spravte prvý krok oslovením vedenia 

RC klubu, jednotlivých členov RC klubu osobne či telefonicky, 

alebo cez email: castarcklub@gmail.com. Bližšie informácie 

nájdete na webovej stránke www.rcklubcasta.sk 

 

Tešíme sa na vás, kolektív RC klubu Častá.  

  

Rudolf Pribul, predseda RC klubu Častá 

foto: RC klub Častá 
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